

တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၤ-ဘီၣ်ထီၣ်သ့ၣ်ထီၣ်  
လံာ်စီဆုံ -ယံး ၁:၁၀  
ထါသးဝံၣ်-သီ ၁၃၅

**တၢ်ကတိၤလၢညါ**

ပုၤစံၣ်တၢ်တဲၤလီၤတၢ်စံးဘၣ်ပုၤယုၤမၤကယၢ်တၢ်ခဲလၢၢ်အိၣ်ဒီးအလံာ်လၢအကတီၢ်ဒၣ်ဝဲ,  
ဒီးပၢ်တၢ်အထူအယိာ်လၢအသးကံၢ်ပုၤ,ဘၣ်ဆၣ်ဒီးတၢ်လၢယုၤမၤဝဲလၢအခိၣ်ထံးပၢ်လၢအကတၢ်န့ၣ်ပုၤက  
ညါအနၢ်တပၢ်ဘၣ်နီၣ်တဂၤဘၣ်.(စံၣ်၃:၁၁)ဖဲ(စံၣ်၃:၂-၃)န့ၣ်စံးဝဲ” အတီၢ်လၢသ့ၣ်တၢ်အဂီၢ်,အတီၢ်လၢထး  
ကွံာ်တၢ်အဂီၢ်,အကတီၢ်လၢတၢ်မၤလီၤပုၤတၢ်အဂီၢ်ဒီးအကတီၢ်လၢတၢ်မၤထီၣ်က့ၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မုၢ်မဆါတနံၤအံၤဝံၣ်ယံးရမံၤယံးစံးဘၣ်ပုၤလၢပကထးထီၣ်တၢ်ဒီးသ့ၣ်တၢ်ဖျးတၢ်လီၤ.  
(ယံး၁:၁၀)ဆၢကတီၢ်ဘၣ်လံာ်ပဝဲနၤယၢ်ပကဘၣ်မၤလီၤပုၤတၢ်ဒီးဘီၣ်ထီၣ်က့ၤတၢ်အသီ,ထးထီၣ်ကွံာ်တၢ်ဒီး  
သ့ၣ်လီၤက့ၤတၢ်အသီန့ၣ်လီၤ.ပကဘီၣ်ထီၣ်တၢ်မနုၤလဲၣ်,ပကသ့ၣ်လီၤတၢ်မနုၤလဲၣ်.ပကဆိကမိၣ်အီၤထဲခံ  
ဘီဖိန့ၣ်လီၤ.

**၁).ပကမၤလီၤပုၤကွံာ်မုၢ်ကီၤလံာ်အလီၢ်ပစိာ်လၢပသးပုၤဒီးဟီၣ်ထီၣ်ကွံာ်အီၤဒီးပကဘီၣ်ထီၣ်အလီၢ်ပစိာ်လၢပပုၤ  
ဒီးပျဲအပပုၤ.**

-ဒ်ပမ့ၢ်တ့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိဒီးဒ်မုၢ်ကီၤလံာ်ပဟီၣ်ခိၣ်အိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်တၢ်လီၤသက့ၤဆးဒးအသိး  
အါတက့ၢ်ပပျဲမုၢ်ကီၤလံာ်ပတၢ်လၢပသးပုၤ,ပဟ်ဒ်မုၢ်ကီၤလံာ်ပဘါအီၤပတဲသ့လီၤ.ပအဲၣ်တၢ်မံပအဲၣ်တၢ်  
မုၢ်တၢ်ပျီၣ်ဖဲဖးဖိမုၢ်(ကမ္ဘၤဖလၢးဘၢလံးပွဲ)ပဟံၣ်န့ၣ်ပဝဲတၢ်ဆၢကတီၢ်အါအါန့ၣ်ပတဲသ့လီၤ.မ့ၢ်ပကရူဒီးယုၤ  
လၢတၢ်ထုကဖၣ်တၢ်ဖးလံာ်စီဆုံကစၢ်ယုၤကလုာ်ကထါပကဆိးသီဒီးထုကဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပဟံးန့ၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်  
ဖဲစ့ၤကိးဖိန့ၣ်ပဟံးန့ၣ်တကဲဘၣ်.မံပကဟ့ၣ်ဆၢက့ၤကစၢ်ခရံၣ်ခိဖျိလၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ရူဒီးအီၤ  
အါထီၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ပကမၤလီၤပုၤကွံာ်လုာ်လံာ်သကဲးပဝးလၢအအါတၢ်ဆိကမိၣ်လၢအတဂ့ၤတဘၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်  
မၤလၢပမၤတ့ၢ်လံာ်အတဂ့ၤတဘၣ်ခဲလၢၢ်တဖၣ်ဒီးပကဘီၣ်ထီၣ်က့ၤပသကဲးပဝးလၢအဂ့ၤန့ၣ်တက့ၢ်.  
တၢ်ဆိကမိၣ်လၢအဘၣ်ယုၤအသး,တၢ်မၤလၢအဂ့ၤဒီးကဲဘျးလၢပုၤကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.စီၤစးယဲတဘျီ  
အိၣ်ကဘျးကဘျီတၢ်ဒီးမၤတၢ်တတီၢ်တလီၤသန့က့ၤလၢခဲလဲလိာ်က့ၤအတၢ်အိၣ်မူဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်သးကညါဆူ  
ပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိန့ၣ်လီၤ.မံပကမၤလီၤပုၤကွံာ်ယၢ်န့ၣ်မုၢ်ကီၤလံာ်လၢပသးပုၤဒီးဘီၣ်ထီၣ်တၢ်အဲၣ်ယုၤလၢပသးကံၢ်  
ပုၤန့ၣ်တက့ၢ်.

**၂).မံပကထးထီၣ်ကွံာ်သးလၢအခံးမုၢ်ကီၤလံာ်အသးဒီးသ့ၣ်လီၤတၢ်ကပီၤအသး,ယုၤအသးစီဆုံလၢပပုၤ.**

-ပကထးထီၣ်ကွံာ်တၢ်န့ၣ်လၢတဂၢ်တကျၢၤဒီးသ့ၣ်လီၤတၢ်န့ၣ်ယုၤဂၢ်ဂၢ်ကျၢၤကျၢၤန့ၣ်လီၤ.ပ  
တၢ်န့ၣ်ကဒံကဒါသ့ဖဲဘၣ်ကွံာ်ဆၢခဲတၢ်အါမံၤအခါန့ၣ်လီၤ.မုၢ်ကီၤလံာ်ကျဲးစးမၤလီၤပုၤကွံာ်ပတၢ်န့ၣ်ယုၤ  
လီၤ.အလီၢ်အိၣ်လၢပကဘၣ်ဖျိၣ်ယာ်ယုၤဂၢ်ဂၢ်ကျၢၤကျၢၤလီၤ.တၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ်မၤန့ၣ်ဟီၣ်ခိၣ်လီၤ.တၢ်သးဝံၣ်ဖိ  
တယုာ်စံးဝဲ” တၢ်န့ၣ်ယုၤသးကွံာ်ကစၢ်ဖးဒ်သ့ဝဲဒၣ်တၢ်န့ၣ်မၤဂၢ်က့ၤလပီလၢအစံၣ်ပီပုၤ,တၢ်န့ၣ်ဒုးကဲထီၣ်မဲး  
မုၢ်ခိၣ်လၢထံမူထီၣ်ပၢ်သ့,တၢ်န့ၣ်ဟဲစိာ်တၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.ပကသ့ၣ်လီၤသကိးတၢ်မုၢ်လံာ်အဂၢ်အကျၢၤလၢ  
ယုၤအပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.ပုၤလၢအတၢ်မုၢ်လံာ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤသံလီၤ.ပုၤကိးဂၤဒဲးအိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လံာ်လီၤ.ဒီး

ပမိုလ်တီသုလပုသဂါအအိန်လီ.၁)ပုကညီ၂)မုန်ကီလ်ဒီး၃)ကစါယွန့လီ.ပမိုမိုလ်တီလါ ပုကညီန့ကမလါပုပတီမိုလ်ကသ့ဒုတဖုံတတ်.၆အမါဝဲသ့အသိးလီ.လါလါဆုဆုမလါပုဝဲ တသ့ဘၣ်.ပမိုမိုလ်တီလါမုန်ကီလ်စုကီးသ့ဝဲလီ.အဝဲမါဝဲသ့လါပုလါပတီမိုလ်အပူမါဝဲလါ လါပုပုန့လီ.ဘၣ်ဆၣ်ဒီးလါခံန့ကဟံးက့ဝဲခဲလါလုဒီးပသးသမူဒုလဲန့လီ.ပမိုမိုလ်တီလါ ယွန့ပတီမိုလ်ကလါပုဝဲတကးဘၣ်ကဟ့ပုတီအါန့ဂုန့ပမိုလ်တီတက့န့လီ.အယိပကသ့လီသကီးပတီမိုလ်လါယွအပူန့တက့.ပကထဲးထီတီအဲန့မုန်ကီလ်ဒီးသ့လီက့တီအဲယွ လါပသးပူလီ.ပမိုအဲန့မုန်ကီလ်ဒီးပကမါမုန်ကီလ်အတီမါလီ.ပမိုအဲယွဒီးပကမါယွအတီမါ လီ.မုန်ကီလ်အတီမါန့ပမါအီမုန်ပီအိန်ဒီးတီသဘျဘၣ်ဆၣ်ဒီးလါခံကထီတီအခဲလါပဂီလီ. ယွအတီမါမိုတီအကီလါအခိန်ထံးဘၣ်ဆၣ်ယံထီယံထီဒီးကထီတီအမုန်,အဖုံဒီးပကထီဘၣ် အဘျးအါမးန့လီ.

**တီကတီလါခံ**

ကစါယွအဲပုဒီးမါတီအခိန်လါပဂီလံ.ဟ့လီအဖိခါထဲတဂါဧါလါကအုန်က့ခိန် က့ပုလံ.ယွအတီအဲပထီဒုးအီတန့ဘၣ်.ယွအဲပုထဲထဲအံမိုပကအဲဆါက့အီဆံးအါလဲ. ဆါကတီတုလီလံလါပကဘၣ်ဘီထီသ့ထီတီလံန့လီ.၆သိးဒီးပတီအိန်မူအပတီကထီထီ,က ဂုထီအဂီၢ်သိးပကခိန်ထီလါနီခိဒီးနီသးအဂီၢ်,မ်ပကမါလီပိုကွံမုန်ကီလ်အလီပစိလါပသးပူ ဒီးသ့ထီဘီထီသကီးယွအလီပစိလါပသးပူန့တက့.